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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a magyar kormány annak érdekében, hogy 
megszűnjön a GYET-tel kapcsolatos jogbizonytalanság az osztrák családtámogatások 
kifizetésénél?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Ausztriában dolgozó magyarok családtámogatási kálváriájának egy másik része, hogy a magyar 
gyermeknevelési támogatásnak (GYET) megfelelő ellátás nem létezik Ausztriában. Az osztrák 
hatóságok a GYET-et általában a gyermekgondozási segély („Kinderbetreuungsgeld”) különbözeti 
kifizetésénél veszik figyelembe. Csakhogy a GYET a legkisebb gyermek 3 éves korától 8 éves 
koráig vehető igénybe, akkortól, amikor már az osztrák gyermekgondozási segély részben vagy 
egészben kifizetésre került. Ekkor kap az osztrák társadalombiztosítás egy friss E411 igazolást, 
melyen már szerepel az addig ismeretlen GYET összege, és kezdődik az újraszámolás. A 
társadalombiztosítás kénytelen 5 évnyi összeget szembeállítani az általa korábbi években kifizetett 
gyermekgondozási segély összegével, és máris megszületik az ügyfél visszafizetési kötelezettsége, 
általában több ezer eurónyi követeléssel. A magyar állam álláspontja szerint a GYET-et az osztrák 
félnek a családi pótléknak megfelelő ellátásból kellene levonnia, de ez a gyakorlatban soha nem 
fordult még elő. Ezt az „osztrák GYES”-ből vonják le utólag, ennek a következményei az óriási 
visszafizetési kötelezettségek.

Kérdéseim:

1. Miért igazolja le a GYET-et a magyar állam az osztrák fél felé, ha Ausztriában nem létezik a 
magyar GYET-nek megfelelő ellátás, és Ausztria a saját ellátásainak megfelelő ellátások 
leigazolását kéri a magyar féltől?

2. Mit tesz a magyar kormány annak érdekében, hogy rendeződjön a sokgyermekes családokat 



hátrányosan érintő, bizonytalan jogi helyzet?

3. Kezdeményeznek-e szakmai párbeszédet az osztrák hatóságokkal annak érdekében, hogy 
egységes és a magyar családok számára kedvező gyakorlat alakuljon ki a GYET kapcsán?

Budapest, 2019. augusztus 21.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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